
Roveňský poločas se zeptal před zahájením zimní přípravy... 

Na samém počátku roku 2016 oslovil Roveňský poločas dvě roveńské osobnosti, 
zástupce hráčské kabiny a zástupce početného davu příznivců fotbalového oddílu     
s pětaosmdesátiletou tradicí, Tělocvičné jednoty Sokol Roveň. Shodou okolností se 
jedná o otce a syna, hráče Honzu Baláše (nar. 1988) a pana Jiřího Baláše (nar. 
1960), věrného příznivce TJ Sokol Roveň. Honza nastupoval v posledním podzimním 
zápase s kapitánskou páskou, je základním pilířem a jednou z hlavních osobností 
našeho týmu. Jeho otec je pak uznávanou osobností veřejného i obecního   
spolkového života v naší obci. Oběma položil stejné otázky: 

                          Jiří Baláš                                                       Jan Baláš 

Fotbalový podzim roku 2015 nic moc. Co k tomu dodat? 

Honza Baláš: Tento podzim byl nejhorší za dobu, ve které nastupuji jako hráč           
A mužstva TJ Sokola Roveň, a proto se mi nehodnotí moc dobře. Výsledky se 
odvíjejí velkým dílem od tréninků, na které jsme se scházeli v pár hráčích. Na první 
tréninky chodilo 15 lidí a zdálo se, že hráči mají chuť trénovat a předvést se novému 
trenérovi.Bohužel nám to vydrželo jen chvíli a tréninková morálka klesla na minimum. 
Mrzí mě, že v zápase se probudíme, až když prohráváme. V opačném případě, že 
nedovedeme zápas, který máme pod kontrolou, do vítězného konce  a dostaneme 
hloupé branky v závěrech utkání. 
 
Jíří Baláš: Víme, že podzim byla katastrofa. Důvodem je zajisté zranění, dovolené      
a v neposlední řadě červené karty, které klíčové hráče vyřadily ze hry. Chybělo 
štěstí, neboť mnoho zápasů jsme prohráli v posledních pěti minutách. O tom svědčí 
fyzička jednotlivých hráčů a slabší obrana. 



Rok 2016, začátek ledna, těsně před zahájením zimní přípravy, čím vyburcovat 
fotbalisty a diváky? 

H: Vyburcovat se musíme hlavně my sami - hráči. To, že jsme v tabulce na 
posledním místě, za to si můžeme jen my. V zimní přípravě musíme zabojovat, 
abychom se z těchto míst dostali. Věřím, že nám přestávka pomohla, že si hráči vše 
srovnali v hlavách a zimní přípravu absolvují s co největší účasti. 

J: Nepodceňovat zimní přípravu. V zimě jsme všichni zlenivěli, ale to se nemůže stát 
našim hráčům, kteří potřebují doma vyhrávat, eventuelně remizovat. No a diváci? 
Aby mužstvo neodepisovali, když se nedaří. Možná že by pomohl fanklub manželek 
a přítelkyň hráčů, které by mužstvo burcovaly k nejlepším výkonům. 

Co je potřeba udělat pro záchranu okresního přeboru, poradíte? 

H: Hlavní je účast na trénincích a odhodlání se zachránit. Hrát celých 90 minut. Mít 
trochu toho pověstného štěstíčka, které my, fotbalisti, potřebujeme a které jsme        
v podzimní části tolik neměli. Důležitá je stálá podpora diváků v domácích zápasech. 
Mně osobně se hraje lépe, pokud přijde 100 lidí než pouhých 20-30. 

J: Záchrana okresního přeboru jsou: výhry doma a remízy venku. Když se nedaří      
v lize, tak se mění trenér. V našem případě to nic neřeší, neboť hráči hrají 
dobrovolně a zdarma. U trenéra je to velké odepření ze soukromého života. Co se 
týče trenéra, z mého hlediska bych tam rád viděl Jardu Valentu a Václava Melce. 
Myslím si, že i hráči by je jako osobnosti brali. 

Co může udělat kapitán lodi, která hlásí SOS, potápí se, ale pořád má ještě 
šanci se zachránit? 

H: Loď se ještě nepotopila. Je v půlce své cesty a v dálce vidí mělčinu, na které 
může zakotvit. Tou mělčinou vidím 39bodů, které jsou stále ve hře. Musíme jít zápas 
od zápasu a v každém odvést maximum, které se nám snad přemění v získání bodů 
potřebných k záchraně. Doufám, že vše dopadne tak, jak si všichni přejeme - 
záchranou okresního přeboru. 

J: Loď se sice potápí, ale všichni si musí uvědomit, že fotbal je kolektivní sport           
a v tomto duchu k tomu musí přistupovat. V kabině si mohou nadat do všech zvířat, 
ale při vstupu na hřiště se z nich musí stát profesionálové a ne sólisté. 

Jak hráče motivovat? 

H: Motivace je za mě jasná. Již od mala hraji za Roveň, která je fotbalovou vesnicí,    
z níž vzešla spousta kvalitních hráčů, kteří tu bydlí, a proto si okresní přebor 
zaslouží. Pokud se okresní přebor zachrání, tak věřím, že by někteří tito hráči mohli 
rozdávat fotbalovou radost v barvách TJ Sokol Roveň. 

J: Pokud se bude hra líbit, budou spokojeni hráči i diváci i v případě, že by se             
v zápase prohrálo. Další motivací je radost ze hry a zasloužené oslavy v restauraci 
za sokolovnou. 



Co na úvod roku, před začátkem fotbalového roku chcete ještě vzkázat 
funkcionářům, hráčům a divákům TJ Sokol Roveň? 

H: Funkcionářům i divákům bych rád vzkázal, aby s námi měli trpělivost během jarní 
části a povzbuzovali nás, i když se nebude tolik dařit, protože podpora je velice 
důležitá. Hráčům vzkazuji, aby absolvovali zimní přípravu, abychom táhli za jeden 
provaz a dotáhli okresní přebor k záchraně. Na závěr bych chtěl popřát všem hodně 
štěstí, úspěchů a hlavně zdraví v roce 2016 

J: Funkcionářům chci vzkázat, že zaspali spolupráci s Masarykovou ZŠ. Chybí mladá 
generace fotbalistů, tak jako byla VFŠ Luboše Kubíka za Honzy. Tehdejší ředitel       
p. Zahálka to podporoval, neboť věděl, že bez mládeže to výš a dál nejde. Viděl bych 
ho jako adepta na vedení fotbalové mládeže. 

Pánové, díky za odpovědi, ať se nám roveňský fotbal všem daří i líbí a je v roce 
2016 dostatek důvodů ke společné radosti! 

 

 

Připravil 6. 1. 2016 J.Pýcha  


